
Referat af bestyrelsesmøde i Orø Lokalforum d. 9. februar 2023 

Tilstede: Simon Drost, Kirsten Flemming Nielsen, Niels Fynbo, Jørgen Stenersen Hansen og Pia Harder 

Dagsorden: 

1. Valg af ordstyrer og referent 

2. Godkendelse af dagsorden 

3. Udvalg 

A. Færgekontaktudvalg 

B. Trampestiudvalg 

C. Lægeudvalg 

4. Orø turistbrochure 

5. Besparelser i kommunen 

6. Visioner for 2023 (visionsdag) 

7. Præstegården 

8. Offentlige Skraldespande 

9. Jægertilladelse 

10. Asfalt vedligehold 

11. Modtaget korrespondance 

12. Eventuelt 

 

1. Simon Drost blev valgt til ordstyrer og Pia Harder blev valgt til referent. 

2. Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af punkterne 7 – 10. 

3. Udvalg 

A. Færgekontaktudvalg: Holbæk Kommune har sendt spareforslag i høring hvoraf tre vedrører Færgefarten 

Orø - Holbæk. Et af disse forslag er øgning af færgetakster med 25%. Et andet forslag er ændring af 

brændselstype til færge (til et billiger og mindre grønt produkt). Det sidste er reduktion af 0,66 årsværk. 

Færgekontaktudvalget udarbejder et høringssvar for disse tre punkter. 

 

Holbæk Færgen skal på værft i uge 16 og 17, Smålandshavet der kan medtage ca. 4 biler er bestilt til at sejle i 

den periode. Holbækfærgen er på værft længere tid end sædvanligt, der arbejdes derfor på at leje en færge 

der har større kapacitet. 

 

Østre Færge har planer om ny EL-færge på sigt, men i første omgang forandres den nuværende færge til at 

være drevet af EL- og motorkraft. 

 

Færgerne er i gang med at forhandle tilskudsperioderne med Søfartsstyrelsen. Søfartsstyrelsen 

Indenrigsministeriet (rettet) vil gerne at tilskuddet brugs i turistsæsonen og færgerne vil gerne at tilskuddet 

bruges uden for turistsæsonen, hvor det kommer øens beboere til gavn. 

 

B. Trampestiudvalget: Der holdes møde i udvalget onsdag d. 15. februar. På dagsordenen er den nye 

hjertesti, som udvalget er ved at være i mål med. Stien skal snart indvies, bestyrelsen besluttede at tilbyde at 

give pølser, øl og vand til arrangementet samt at være behjælpelig med at indkalde pressen. 

C.  Lægeudvalget: Region Sjælland har slået en satellitklinik op på Orø med tilhørende 

ydernummer.  Lægerne i Bysøstræde (tidligere Frans Ourø) vil byde på klinikken, ansøgningsfristen er 20. 

februar.  



4. Orø turistbrochure: Marianne Klug-Andersen og Kirsten Flemming Nielsen har skrevet tekst til Orø 

brochuren om adfærd på øens veje og naturstier. Simon Drost laver layout. 

 

5. Besparelser i kommunen: Kommunen skal spare 45,4 millioner kroner i 2023 på grund af inflation, stigende 

energipriser mm.  Økonomiudvalget har udarbejdet et katalog over forslag til besparelser som er sendt i 

offentlig høring med høringsfrist til d. 22. marts. Simon Drost gennemgår spareforslagene og laver en liste 

over spareforslag der har særlig relevans for Orø - og hvor vi bør indsende høringssvar. 

 

6. Visioner for 2023 (visionsdag): Orø Forsamlingshus er booket til visionsdagen lørdag d. 18. marts. Der 

annonceres for visionsdagen ved Brugsen på et A-skilt ca. 4 uger forvejen. Bestyrelsen planlægger form og 

indhold for visionsdagen torsdag d. 2. marts kl. 17 hos Jørgen Stenersen Hansen.   

 

7. Præstegården: Kommunen lave en endelig fredningsplan Orø Præstegården og flere af de gamle træer på 

matriklen. Lokalforum er blevet kontaktet som høringsberettiget og opfordret til at deltage. Bestyrelsen 

mener det er Orø Menighedsrådet der har det bedste overblik og Simon Drost vil derfor kontakte 

menighedsrådet for at tilbyde støtte, medunderskrift hvor nødvendigt, m.m.  

 

8. Kommunale skraldespande: Skolens pedel tømmer de kommunale offentlige skraldespande, der ikke er 

inkluderet i Lokalforums andet skraldespandsprojekt ”Tak for ingenting…”. Ifølge ham er de kommunale 

skraldespandene i dårlig stand og vælter let. Lokalforum søger kommunen om nye skraldespande, som skal 

udskifte skraldespandene ved halvtaget foran forsamlingshuset, ved Øasen og ved togklubbens hus. 

 

9. Jægertilladelse: Jægere må ikke aflive tilskadekomne dyr uden for jagtsæsonen, det kræver specialtilladelse. 

Færgerne sejler ikke hele døgnet og derfor kan det på disse tidspunkter være svært for Dyrenes Beskyttelse 

at komme til hjælp når man ringer 1812. Simon Drost kontakter myndighederne for at undersøge om det er 

muligt, at vores lokale jægere kan få tilladelse til at aflive tilskadekomne dyr uden for jagtsæsonen og 

komme på 1812 ringelisten. 

 

10. Asfalt vedligehold: Næsbyvej og Østrefærgevej har store huller. Hullerne bliver lappet, når frosten er af 

jorden på et tidspunkt. Det kan ikke siges præcist hvornår, da der er er mange steder i kommunen, hvor 

asfalten skal reparere i løbet af foråret. 

 

11. Korrespondance: Ingen korrespondance. 

 

12. Eventuelt: Intet til eventuelt 


